
 
Zápis z valné hromady AUZ konané dne 12.11.2015 

konané na SŠ stavební a dřevozpracující, Ostrava, p.o. od 9.00 h 
 
Program :  
 
1. Zahájení, přivítání hostů 
 
2. Volba návrhové a mandátové komise 
 
3. Kontrola plnění usnesení z minulé Valné 
 
4. Vystoupení k Regionální sektorové dohodě Svazu průmyslu a dopravy 
 
5. Zpráva o činnosti Rady AUZ za období od minulé Valné hromady  
 
6. Novela ŠZ od 1.9.2015 – vzory smluv mezi žákem a firmou 
 
7. Vystoupení zástupců OŠMS KÚ MSK 
 
8. Diskuze 
 
9. Usnesení 
 
10.  Závěr, občerstvení 
 
 
 

Řízením Valné hromady byl pověřen Mgr. Petr Szymeczek. 
 

  
 

ad 1. Zahájení, přivítání hostů   

- zahájení provedl a hosty přivítal  Mgr. Szymecek  

 

     ad 2. Volba návrhové a mandátové komise  
 

                Mandátová komsie :            p. Kusý, …………………… 

                               pí. Śostalová ………………….. 

                            
                Návrhová a volební  komise :      p. Szotkowski  ………………….. 

                                                                  p. Vondal ……………………….. 

 
 p. Kusý – na Valné hromadě je přítomno 26 členů z 30 – Valná hromada je  
            usnášeníschopná  
 



ad 3. Zpráva o činnosti Rady AUZ-MSK od minulé valné hromady 
 

 Přehled plnění úkolů daných radě AUZ minulou valnou hromadou: 
 

- Svolat valnou hromadu do konce listopadu.2015    splněno 
- Rozeslat faktury na zaplacení čl. příspěvků AUZ 2015  splněno 

 
 
ad 4. Vystoupení hostů ze Svazu průmyslu a dopravy – p. Kelar 
 
Prezentace Regionání sektorové dohody : (viz příloha č. 1) 

 seznámení s Regionální sektorovou dohodou  
 zapojení AUZ do RSD 
 klíčové profesní kvalifikace 
 spolupráce škol s firmami 
 analýza jaké faktory vedou k získání zaměstnání u absolventů technických středních 

škol v MSK 
 
 
ad. 5 Zpráva o činnosti Rady AUZ  za období květen 2015 až listopad 2015 
 
Radu AUZu  tvoří tito členové  
 
Ing. Jan Štursa – jednatel  
 
Členové : 
Mgr. Pavel  Chrenka   - Ostrava 
Ing. Roman Szotkowski - Frýdek - Místek 
Mgr. Petr Szymeczek  - Karviná 
PaedDr. Bohumil Kusý - Nový Jičín 
Ing.  Josef  Vondal   - Opava a Bruntál 
 
Rada se sešla v období celkem 6x, Účast jednotlivých členů byla následující : 
Datum  Štursa Chrenka Szotkowski  Szymeczek Kusý Vondal  
30.4. / / / / / / 
3.6. / / - / / / 
8.9. / / / / / / 
7.10. - / / / / - 
12.11. / / / / / / 
       
% 80 100 80 100 100 80 
 
Jako host se nejčastěji účastnil jednání Rady Pavel Cielecký. 
Rada AUZ  se v minulém období zabývala: 

 
 
 

 spoluprací s krajskou radou CZESH – pravidelná účast jednatele na jednáních 



 sdílenými službami – pověření pracovníci zřizovatele seznamovali jaké záměry má 

projektový tým realizovat – nákupy kancelářských potřeb a čistících prostředků 

 stanovisko k problematice celostátních přijímacích zkoušek  - problém přijímaných 

žáků se slabými studijními výsledky nevyřeší celostátní příjímací zkoušky, nutnost 

zavést systém závazných kritérií pro jednotlivé typy škol. 

 zapojením AUZ do regionální sektorové dohody MSK – AUZ zastupuje jednatel 

(projekt pro nedostatkové profese a způsob dalšího vzdělávání – profesní  kvalifikace) 

– rok 2015 je rokem technického vzdělávání!!! 

 aktualizace seznamu autorizovaných osob v souvislosti s profesními kvalifikacemi 

v rámci členských škol  AUZ 

 návštěva ministryně školství v Ostravě 

 problematikou financování regionálního školství – ministerské návrhy 

 novela ŠZ §30 odst.5) možnost uzavírání tzv. žákovských smluv s firmami 

 proběhlo jednání SUZ ČR v Ostravě 

Na závěr mi dovolte, abych poděkoval jménem Rady Asociace i jménem všech členů AUZ 
zástupcům zřizovatele, především paní náměstkyni Mgr. Palkové a vedoucímu OŠMS Dr. 
Lenčovi za spolupráci s naší Asociací, která je na velmi kvalitní úrovni a doufám, že tato 
spolupráce bude pokračovat i v dalších letech. 
 
Zpracoval: Ing. Jan Štursa 
 
 
 
ad 6. Novela ŠZ od 1.9.2015 – vzory smluv mezi žákem a firmou – příloha č. 2 
 
 
ad 7. Vystoupení zástupců OŠMS KÚ MSK – PaedDr. Lenčo  

 politika MŠMT – reforma financování regionálního školství – nákladové 
financování + oborové normativy, PH max, opuštění financování na výkon 
žáka, příprava redukce počtu oborů, spuštění reformy 1.1.2018 

 kariérní řád – MŠMT nechce plně aplikovat záměry, přepracování kariérního 
řádu, od 1.1.2016 do 30.6.2018 implementace záměrů, od 1.7.2018 spuštění 
kariérního řádu 

 novela školského zákona 
- povinný poslední ročník předškolního vzdělávání, přijímací zkoušky, 

povinné na jaře 2017 bez rozdílu zřizovatele, přijímací zkoušky 
garantovány státem, v 1. kole budou 2 termíny zkoušek, bude se brát 
lepší výsledek  

- maturitní zkoušky – povinná maturita z matematiky pro vybrané obory 
( 10 hodin matematiky v rámci studia od roku 2021)  

- od 1.9.2016 dojde k inovaci RVP základního vzdělání, bude se rušit 
segregace, nebudou kategorie pro sociálně znevýhodněné a pro žáky se 
speciálně vzdělávacími potřebami, pedagogicko–psychologické 
poradny budou diagnostikovat žáky podle 5 stupňů, 1. stupně se řeší na 
úrovni školy, od 2. do 5. stupně řeší PPporadny nebo PPcentra 

-  
 MŠMT  vytváří rozvojový program Podpora vzdělávání cizinců pro základní a  



střední školy 
 MŠMT připravuje úpravy RVP u MŠ a ZŠ – zavedení polytechnické výchovy 
 MŠMT připravuje pro střední školy rozvojový program odborného vzdělávání, 
 MŠMT připravuje strukturalizaci oborové soustavy v roce 2016 
 MŠMT chystá  zavedení kariérových poradců na ZŠ a SŠ  
 novinky z kraje  

- informace o návrhu Dlouhodobého záměru vzdělávací soustavy MSK 
- úpravy platů k 1.11.2015 a k 1.1.2016 – změna platu ředitelů, týká se to 

jen malého procenta 
- informace o žádostech o změnu v rejstříku škol – velké počty žádostí 

soukromých a církevních škol, odbor školství přistupuje k těmto školám 
stejně jako k veřejným 

- rozpočet na rok 2016 – navýšení příspěvků na provoz – 2-3% , 
navýšení na sportovní aktivity,  20 mil. Kč bude dáno na dofinancování 
škol některých oblastí (Krnovsko, Jablunkovsko). Na investice by mělo 
být poskytnuto 130 mil. Kč, 57 investičních akcí má být schváleno, ze 
130 mil. Kč má být vyčleněno  4 miliony na Bezpečnost do škol 

- řešení individuálních záležitostí ohledně příspěvků na provoz s ing. 
Haščákovou 

- otázka smluv s žáky v rámci odborného výcviku, které vypracovalo 
MŠMT – kraj ředitele bude informovat,  zda ředitel zprostředkuje 
smlouvy nebo bude paušální souhlas z hlediska kraje 
 

 pozvání na setkání ředitelů s hejtmanem kraje a ředitelem krajského úřadu – 
                 7. prosince 2015 v multifunkční hele GONG 

 
 

ad. 8 – Diskuze 
   ------------------ 

 
 
ad. 9 . USNESENÍ  

 

1. Valná hromada schvaluje  

                 a) program jednání    

    pro 26      proti 0   zdržel se 0 

 

         b) zprávu o činnosti rady AUZ od poslední Valné hromady konané dne 30.4.2015

   

                                             pro       26      proti 0   zdržel se 0 

 

 

 
2. Valná hromada bere na vědomí  



 
a) informace zástupce zřizovatele vedoucího dobrou školství pana PaedDr. Libora 

Lenča týkající se aktuální problematiky provozu a financování školy, legislativy a 
připravovaných změn pro příští období 

b) informace o Regionální sektorové dohodě přednesené panem Janem Kelarem 
 
 

3. Valná hromada ukládá  
 
a) svolat valnou hromadu dle stanov AUZ do konce dubna 2016 
b) ukládá Radě AUZ rozeslat požadavek na členský příspěvek ve výši 1.000,-- Kč 
 

 
Zpracoval : Mgr. Roman Szotkowski                  Ověřili : členové Rady AUZ 

 
 
 
ad. 10 Závěr   
 
Závěrem pan Štursa jako jednatel AUZ poděkoval všem přítomným za účast, poděkoval za 
účast také  vedoucím OŠMS KÚ MSK PaedDr. Lenčovi za účast a spolupráci. Všem popřál 
šťastný návrat domů a také klidné prožití blížících se svátků vánočních a PF 2016.  
 
 
 
 
 
 
V Ostravě dne 12. listopadu 2015 
 
 
 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Pavel Chrenka      Ověřil: Ing. Štursa 
 
 
   
 

 
 
 


